
H LEDÁNÍ DOM OVA: KRAJINA
Patřím  k e  generaci, k terá nem á k ořeny. Stěh ovala js em  s e  pom alu tolik rát jak o Božena Něm cová. Už jak o dítě 

js em  s  rodiči putovala z rozbom bardované Prah y do s everoče s k é m ěs íční k rajiny, plné povrch ových  dolů a 
dým ajících  k om ínů. Pak  js em  pobývala na vrch olcích  Krušných  h or, ve středních  Č ech ách  a vrátila s e  zpět do 
Prah y ok ruh em  pře s  půl života. Jednoh o dne  jsm e  s i s  m anželem  ře k li, že  bych om   rádi na stará k olena našli 
nějak é k lidné m ísto, k de  je  spousta strom ů a luk  plných  bylin, k de  dosáh ne š  k  podbití  ch alupy  jen tak , k de  žijí ne  
neznám é dvounoh é bytosti, ale sous edé, a k de  je  člověk  svým  ch ováním , názory a činy tvorem  veřejným .

Bylo to počátk em  ledna před patnácti lety. Projížděli jsm e  zdejš ím  k rajem  a nevěřícně  zírali na m alebné 
návěje sněh u nad s ilnicí, na om am ně k rásnou k řivk u údolíče k , s e  zubatým  zeleném  h orizontem   k olem  dok ola. 
Z astavili jsm e  na k raji nejbližš íh o úvozu a nadech li s e  čistéh o vzduch u. Vlevo s e  tyčila linie  borovic, rám ující 
h lubinu jevans k ých  le sů, Voděrads k é bučiny, H olý vrch . Dál s e  oči s k louzly s  oblinou polí až do ladovs k y 
půvabných  Z vánovic. Nad nim i s e  –  jak o tah y štětcem  –  vlnily dalš í linie  sm rk ů, borovic, bříz a buk ů. Něk de  
v těch  m ístech  za O strou s k álou byl v zelenu sch ovaný O ndřejov.   

Třem blats k é dom k y s e  k rčily podél e sovitých  zatáček , sch oulené pod Koženým  vrch em , Vlčím  h alířem , 
O borou.  Poh lédli jsm e  na s ebe  a věděli, že  jsm e  zak otvili. V tom  ok am žik u jsm e  sam ozřejm ě je ště netuš ili, co nás  
tu  če k á. Ale velm i brzy jsm e  poch opili, že  dom ov začíná od ruk ou, rozedraných   starým i cih lam i, od trám ů, k teré 
vlastnoručně zbavíš  červotočů, od h líny, k terou pok orně zvedne š  v dlani a prom ne š . 

Pro naš e  vnuk y už je  to tady dom ov odjak živa. Poprvé byli pod naš i střech u přine s eni jak o k ojeňata, prožili tu 
svá ničitels k á období, k dy s e  dědovi ztrácely šroubováčk y a pís e k  byl i v talířích , až po dne š e k , pře k ypující jejich  
vlastním  svébytným  rozum em . Když však  vezm em e  psy a vyjdem e  na louk y nad Třem blaty, brouzdám e  oros enou 
trávou a nah lížím e  do le sa, zaposlouch ají s e  děti do vš e h o toh o bzučení, cvrlik ání a šum ění,  a pak  s e   tich ým i 
h lás k y ptají: „Babi, co to tu tak  voní?“

Jana Poh ank ová



CO SE DĚJE V OBCI

Jak  h ospodařím e
Jednou z nejdůležitějš ích  povinností starosty, rady i 

zastupitelstva je  udržovat obecní finance ve zdravém  stavu. 
Sk ončili jsm e  první rok  h ospodaření od voleb a s k ládám e  účty: jak  
s e  nám  dařilo? 

Ať  tedy m luví čísla. Z a rok  2007 jsm e  m ěli příjm y 12,8 m il. Kč 
a výdaje 10,3 m il. Kč, uš etřili jsm e  tedy 2,5 m il. Kč. Tento dobrý 
h ospodářs k ý výslede k  je  vidět i na naš ich  bank ovních  účtech . Na 
počátk u rok u 2007 jsm e  m ěli v bance 6,49  m il. Kč, na k onci rok u 
už 8,9 3 m il. Kč, a to znam ená, že  nám  za rok  na účtě přibylo s k oro 
2,44 m ilionu k orun. 

H ospodařili jsm e  úsporně, snažili jsm e  s e  nevydávat peníze  
zbytečně (např. jen na provozu obecníh o úřadu jsm e  proti rozpočtu 
uš etřili 150 000 Kč),  ale rozh odující byly jiné dva důvody: jednak  
s e  dobře  dařilo h ospodářství v celém  státě, tak že  obec m ěla lepš í 
daňové příjm y, než jsm e  oče k ávali, a za druh é jsm e  s e  v roce  2007 
nepouštěli do žádných  větš ích  inve stic, m ěli jsm e  jen běžné výdaje . 
V prvním  roce  s i starosta m us í „osah at“ finance, aby věděl, jak é 
větš í inve stice  s i obec m ůže  dovolit. Krom ě toh o nebyly v r. 2007 
je ště k  dispozici žádné peníze  z fondů EU a vš ech ny inve stice  
bych om  m us eli celé platit sam i. To s e  v roce  2008 zm ění, jak  
píš em e  v následující k apitole o dotacích .

Naš e  dalš í plány uk azuje rozpočet na rok  2008, k terý sch válilo 
zastupitelstvo a k terý uveřejňujem e  na vývěsce i na w ebových  
stránk ách  obce  w w w .obecondrejov.cz. Největš í výdajovou 
položk ou v rozpočtu je  nák up pozem k u pro š k olu, to je  inve stice  
do budoucnosti obce . Dalš í velk ou částk ou je  pře stavba O becníh o 
dom u –  s  tou m us ím e  už letos  začít, abych om  m oh li rozš ířit prostor 
pro š k olk u. Dále je  v rozpočtu pam atováno na řadu proje k tů, 
jednak  na rozš íření vodovodu a k analizace, jednak  i jak o podk lad 
pro žádosti o dotace na jiné ak ce . 

Dostali jsm e  dotaci, snažím e  se  i o další
Jedna čerstvá a dobrá zpráva: na w ebu O peračníh o program u 

životní prostředí už je  oznám eno, že  naš e  obec dostane dotaci ve 
výši 2,28 m il Kč na zateplení O becníh o dom u v O ndřejově a 
přem ěnu je h o vytápění na tepelné čerpadlo. Ž ádost jsm e  
podávali loni v říjnu, bylo to ne s k utečné papírování, ale m ám  
radost, že  z toh o nak onec něco bylo. M ezi výdaji, k teré z této 
dotace budem e  financovat, je  vým ěna ok en a venk ovních  dveří v 
celém  „k ulturák u“, zateplení té části, k terá je ště není zateplená (v 
r. 2005 jsm e  zateplovali vých odní a jižní stěnu sálu) a zateplení 
podlah y půdy. Současně budem e  za vlastní peníze  pře stavovat 
prostory bývalé h ospody na obecní úřad a k nih ovnu. Jak  už jistě 
víte , nastanou pak  „š k atule, h ejbejte  s e “ : obecní úřad s e  pře sune  do 
nových  prostor, na je h o dne šní m ísto s e  pře stěh uje družina a na 
m ísto družiny a k nih ovny v Andre sově vile s e  rozš íří š k olk a. To 
vš e  by s e  m ělo stát běh em  letošníh o rok u, doufejm e , že  vš e  bude  
h otové do začátk u září.

Snažím e  s e  sam ozřejm ě dostat i dalš í dotace z Evrops k é unie  i 
z če s k ých  národních  zdrojů. Pok ud jde  o vodovod, tam  předevš ím  
m us ím e  če k at, až bude  vodovodní přivaděč z Kunic dostavěn až k  
nám  (půjde  do M nich ovic, Struh ařova, Třem blat, Z vánovic, pak  
pře s  le s  do O ndřejova, Turk ovic a Lens edel). Svaze k  obcí Region 
Jih , k terý tento přivaděč staví a je h ož jsm e  členem , podal žádost o 
dotaci na celý tento ús e k , ale reálné je  oče k ávat, že  m inisterstvo 
zem ědělství dá dotaci nejdřív na ús e k  do M nich ovic a Struh ařova, 
dalš í trasa k  nám  přijde  na řadu až později. Připravujem e  podání 
žádosti o dotaci na k analizaci, tam  je  zatím  problém  s  přech odem  
pře s  něk teré souk rom é pozem k y v O ndřejově a v Turk ovicích . Je 

však  třeba s i uvědom it, že  peněz, k teré naš e  úřady vyčlenily z 
evrops k ých  fondů na vodovody a k analizace pro obce  pod 2000 
obyvatel, je  žalostně m álo: na vš ech ny tyto obce  v republice  –  a je  
jich  víc než 5 000! -  jde  ročně jen ok olo 700 m il. k orun. Přitom  
jen naš e  obec bude  na vodovod a k analizaci potřebovat vic než 
100 m ilionů, tak že  v „dotačním  balík u“ je  ročně peněz as i jen na 7 
obcí z celé zem ě. Boh užel, spousta peněz s e  m ísto toh o dává na 
nejrůznějš í h louposti, napřík lad na s em ináře , na k teré nik do 
nech odí, nebo na různá inform ační centra, bez k terých  s e  určitě dá 
obejít. 

Ale snažím e  s e  i tak  nevynech at žádnou m ožnost, jak  dotace 
dostat. Poslední den v lednu jsm e  požádali o dotaci na zateplení 
budovy m ateřsk é šk oly. Ch těli jsm e  současně požádat o dotaci na 
odbah nění rybník a u areálu Z D a na re k onstruk ci je h o h ráze , k terá 
je  naruš ená povodní. M ěli jsm e  už vš ech ny papíry připraveny, ale 
boh užel s e  uk ázalo, že  v bah ně je  příliš  m noh o arzénu. To je  
jedovatý těžk ý k ov, k terý je  v m além  m nožství obsažen v uh lí. Při 
topení s e  dostane do sazí a popílk u, splách ne  s e  do rybník u a 
problém  je  h otový. Lik vidace tak ovéh o bah na je  velm i složitá a 
m us ím e  na to m ít speciální proje k ty a povolení. Proto jsm e  tuto 
žádost zatím  odložili a podám e  ji později, až s e  nám  podaří 
problém  s  arzénem  vyře š it. Bude  však  tak é třeba zam ezit přiték ání 
splaš k ů, k teré z něk terých  dom ů tečou do de š ť ové k analizace a 
odtud do rybníčk u. 

Dále připravujem e  žádost o dotaci na re k onstruk ci veřejnéh o 
osvětlení a sam ozřejm ě jak m ile budem e  m ít pozem e k , budem e  
h ledat i peníze  na novou š k olu. 

Nejs em  přítelem  dotací. Vždyck y řík ám , že  obce  potřebují 
příjm y, ne  dotace . Kdybych om  m ěli aspoň o pět m ilionů ročně 
větš í daňové příjm y, žádné dotace bych om  nepotřebovali. Ale v 
tuto ch víli je  boh užel nastavena s ituace tak , že  obce  m ají m alé 
příjm y a m us ejí bojovat o dotace . Tak  budem e  bojovat. 

Další z právy
Udělali jsm e  výběrové řízení na odvoz odpadu. S dosavadní 

firm ou, Tech nick ým i službam i Bene šov, jsm e  byli velm i spok ojeni 
pok ud jde  o k valitu svozu, ale h orš í to bylo už s  cenou, k terá byla 
podle naš e h o názoru příliš  vysok á. Do výběrovéh o řízení jsm e  
dostali nabídk y od čtyř velk ých  společností, k teré v ok olí svážejí 
odpady; jejich  ceny na první rok  svážení byly tyto: Rem ondis  
851 246 Kč, Tech nick é služby Bene šov 823 807 Kč, ASA 663 377 
Kč a ASP služby 613 789  Kč. Vítězem  s e  tedy stala firm a ASP 
služby s  cenou, k terá je  o víc než 200 000 k orun ročně levnějš í než 
dosavadní firm a. Jak  už bylo vyh láš eno, novým  svozovým  dnem  
je  čtvrte k . Boh užel první svoz s  novou firm ou poznam enalo 
nepříznivé počas í –  s ilné náledí. 

V současné době provádí firm a Č EZ  Distribuce  re k onstruk ci 
svých  rozvodů v h orní části nám ěstí.  M ísto vzdušnéh o vedení, 
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k teré naš e  k rásné nám ěstí h yzdilo, tam  bude  položen podzem ní 
k abel, stejně jak o to už je  h otové na jižní straně nám ěstí. 
Využívám e toh o, abych om  s i do výk opu nech ali položit i svůj 
k abel veřejnéh o osvětlení a připravit zák lady pro nové stožáry s e  
svítidly. Krom ě toh o ale Č EZ  sundá i vzdušné vedení, k terým  je  
napájeno veřejné osvětlení ve Šk olní ulici z nám ěstí. Abych om  
větev ve Šk olní opět připojili, budem e  m us et položit k abel do 
ulice  Průběžné (od svítidla před obecním  úřadem  až k e  Šk olní). Je 
to inve stice , s  k terou jsm e  nepočítali, ale je  nutná, m á-li světlo ve 
Šk olní svítit i nadále. 

Firm a Barvy a lak y H ostivař, k terá před nedávnem  k oupila 
podnik  Be k os , by ch těla v areálu Z D postavit nový velk ý sk lad 
barev. Rada s  tím to zám ěrem  nesouh lasí, protože  by to 
znam enalo dalš í dopravní zátěž naš í obce . Dopravní napojení 
toh oto s k ladu by m us elo vést pře s  pozem k y obce , bez naš e h o 
souh lasu tedy s k lad nem ůže  vznik nout. 

Dalš í s k ladovou h alu, tentok trát ve form ě stanu na ploš e  ok olo 
1000 m 2, ch těl jiný žadatel postavit  na k opci nad Turk ovicem i, na 
parcele, k de  dne s  stojí vysok ý dům  u ce sty od k řížk u k  Lens edlům . 
Tak é tuto žádost rada zam ítla, protože  byla v rozporu s  územ ním  
plánem . 

Koupili jsm e  sněh ovou frézu Jonsered, k terou budem e  
provádět zim ní údržbu ch odník ů. 

Dostali jsm e  zprávu o trvajícím  znečištění podzem ní vody 
pod Kam peličk ou ch lorovaným i uh lovodík y z bývaléh o Rem osu. 
Nejvíc je  znečištěna studna u pana Dřízh ala, i nadále s e  nach ází 
znečištění ve studnách  u Kyclerů, u Sadílk ů, u H avránk ů a u paní 
Palm ové. Z nepok ojující je , že  s e   ch lorované uh lovodík y v 
podzem ní vodě š íří už i do Družstevní ulice  –  byly nově nalezeny 
v obecní studni před Kalendovým i. M írně znečištěná je  voda u 
Šálů. V ostatních  studních , z k terých  s e  braly vzork y, totiž v 
parčík u před Kam peličk ou, u Z em anů, u Pavlasů, u M ick ů a u 
Burm inovů je  obsah  ch lorovaných  uh lovodík ů v norm ě. 

S Astronom ick ým  ústavem  jednám e  o sm ěně naš e h o pozem k u 
na M andě (pole blízk o lom u, k de  s e  k onaly zábavy) za areál 
bývalé k otelny na Bělidlech  a přile h lé pozem k y. Z astupitelstvo 
obce  zám ěr této sm ěny sch válilo.

Nová ulice , k terá odbočuje z Větrné k  Vystavělům  a Böh m ům , 
dostala na zas edání zastupitelstva své jm éno: Nad Křížk em .

V Jih lavě s e  k onalo ustavující zas edání Sdružení m ístních  
sam ospráv, m ezi je h ož členy tak é patřím e . Toto sdružení m á za cíl 
prosazovat zájm y m enš ích  m ěst a obcí, zejm éna při rozdělování 
daňových  příjm ů, ale sam ozřejm ě i v jiných  věcech . Jak  už js em  
psal v m inulém  čísle O zvěn, podle zák ona o rozpočtovém  určení 
daní dostávaly až do rok u 2007 m alé obce  přibližně 5k rát m éně 
peněz na obyvatele než Prah a a 3k rát m éně než dalš í velk á m ěsta. 
Proto z balík u peněz, k terý je  určen m ěstům  a obcím , dostávaly 
Prah a, Brno, O strava a Plzeň víc než polovinu, ačk oliv m ají 
doh rom ady jen as i 20 % vš ech  obyvatel Č R. „O dbojní starostové“, 
předevš ím  ze  Z líns k a, k teří stáli spolu s  paní s enátork ou 
Juřenčák ovou u zrodu novéh o Sdružení, dok ázali vyjednat s  
M inisterstvem  financí návrh  novely zák ona, k terý byl pak  přijat 
parlam entem  a podle k teré s e  příjm y m enš ích  obcí od letoš k a 
zvyšují. Pro naš i obec to bude  znam enat s k oro o m ilion větš í 
daňové příjm y. To je  velk ý úspěch , ale  rozdělování daňových  
peněz stále je ště není úplně spravedlivé. V novém  Sdružení s e  to 
pok us ím e  dále zlepš it. 

Bude  nad Se radove m  sate litní m ěste čk o?
Na k onec js em  nech al jeden problém , k terý považuji za 

důležitý. Naš e  obec m á ve sch váleném  územ ním  plánu celk em  55 
h e k tarů zastavitelnéh o územ í. To není m álo. Počítám e -li 1000 m 2 
na jeden dům , je  to 550 dom ů, tedy přibližně 1600 nových  

obyvatel –  navíc k  dne šním  1100. 
Ti vš ich ni budou jezdit auty a potřebovat s ilnice  a m ístní 

k om unik ace . Dne šní š k ola a š k olk a jen tak  tak  stačí dne šním u 
počtu dětí, dvojnásobe k  s e  tam  určitě nevejde . Nebude  stačit 
čističk a. Prostě obecní infrastruk tura není na tak  velk ý příliv 
nových  obyvatel připravena a představa, že  obec ze  svých  zdrojů 
vš ech no zatáh ne , postaví novou š k olu a š k olk u, novou čističk u a 
k analizaci, je  sam ozřejm ě ne sm ysl. To bych om  m us eli m ít příjm y 
m ock rát větš í než dne s .

Když jsm e  sch valovali, že  začnem e  pracovat na zm ěně 
územ níh o plánu, m ěli jsm e  na m ysli jen drobné k ore k ce  a opravy, 
ne  m as ivní rozš iřování zastavitelnéh o územ í. Jenže  m ajitelé 
něk terých  pozem k ů to vidí jinak . Z m ěnou územ níh o plánu s e  
jejich  levné pole nebo louk a zm ění v de s et nebo dvacet stavebních  
parcel za de s et nebo dvacet m ilionů, a pro to s e  už vyplatí něco 
dělat. Nejjednoduš š í je  přijít na zastupitelstvo, tam  ch víli m luvit 
(např. „inve stovala js em  do posudk u a obec proti tom u dřív nic 
nem ěla, tak  m i to dne s  m us íte  sch válit“). Boh užel zastupitelstvo 
m á proti tak ovém u tlak u sníženou im unitu a podleh ne . Jak o teď 
nedávno, k dyž s e  jednalo o dvaceti stavebních  parcelách  nad 
Seradovem . Jen m álok do ch ce  být ten „zlý“, k do s e  postaví proti.

Já s i m yslím , že  dalš í rozš iřování výstavby je  pro obec špatné, 
a vystupuji proti něm u na zastupitelstvu, i k dyž js em  při tom  v 
m enš ině. Nech ci, aby jen k vůli velk ém u výdělk u pár jednotlivců 
za ch víli začala k olabovat obecní infrastruk tura –  a začíná to už 
tím , že  není dost m íst ve š k olce . A nech ci ani, abych om  s i zastavěli 
nejk rásnějš í m ísta v naš í k rajině. M ám e odpovědnost, abych om  
naš i obec předali svým  nástupcům  i dětem  stále je ště k rásnou a 
fungující, jak  jsm e  ji zdědili po předcích . Jinak  bych om  byli jak o 
m arnotratný syn, k terý běh em  pár let prom rh á rodinný m ajete k  
budovaný po generace .

V m noh a jiných  zem ích , napřík lad ve Fins k u, m ají zák on, že  
zastavitelné územ í s e  sm í rozš iřovat, jen k dyž je  už předem  
infrastruk tura h otová, tedy např. k dyž už je  postavená š k ola, 

Soch a sv. Ondře je  na sním k u M artina Ne um anna



KÁM EN A KRAJKY
O ndřejov je m alé m ěstečk o, na první poh led k lidné. Ale čím  víc 
pronik áte  do h loubi je h o m inulosti, tím  víc nach ázíte  
pozoruh odností.

Před zák ladní š k olou stojí m ezi lipam i a k aštany nezvyk lý 
pom ník , h ojně porostlý břečť anem . Je zvláštně robustný, z m ístní 
červené žuly, v k om binaci s  žulou bílou. Navrh l h o věh lasný 
arch ite k t O tto Roth m ayer na pam ěť  padlým  voják ům  v I. sv. válce . 
Byl postaven v září 19 28 k am eník em  Janem  Form ánk em  z Krh anic.

Z ásluh y o vybudování pom ník u m á obec O ndřejov, te h dejš í 

„O k rašlovací spolek “ a „Spolek  rodák ů a přátel m ěstečk a 
O ndřejov“ . Na je h o m ístě byl původně rybníče k , na k terém  plavaly 
h usy. Jak  jinak , než že  h usy h odně k ejh aly a tím  značně ruš ily 
výuk u ve š k ole . Tak  s i pís em ně stěžoval te h dejš í pan řídící š k oly 
Pe š e k . M im o to byl v létě rybníče k  bah nitý a nevzh ledný a nedělal 
žádnou ozdobu m ěstu. Tak  s e  rozh odlo o stavbě pom ník u.

Rodák  z O ndřejova pan Svoboda, je h ož potom ci zde  žijí 
dodne s , pracoval v Praze na Pražs k ém  h radě jak o správce právě 
v době, k dy tam  působil i arch ite k t O tto Roth m ayer a s  největš í 

pravděpodobností jej s em  k vůli pom ník u přivedl. O d něj m á tak é 
rodina Svobodova na zdejš ím  h řbitově vlastní pom ník  z černéh o 
k am ene . Tyto podrobnosti js em  s e  dozvěděla od pana Pavla Ř ezby 
a pře k vapivý byl i dověte k : „Paní H avelk ová by vám  o panu 
Roth m ayerovi ře k la víc, je  to její strýc.“ Dom luvila js em  s i tedy 
návštěvu u H avelk ů a příjem ný večer stál opravdu za to. Před 
očim a s e  m i rozvinul obraz z úplně jinéh o světa.
„M oji rodiče m ěli k  Roth m ayerům  velice  blízk ý vztah ,“ 

vyprávěla m i paní H avelk ová. „M ůj otec a arch ite k t Roth m ayer 
byli bratranci, vyrůstali spolu. A m y jsm e  s e  často navštěvovali. 
M ěla js em  m oc ráda jejich  dům  v Praze -Stře šovicích  a h lavně 
zah radu. Strávila js em  tam  v dětství spousty k rásných  ch vil.“

O tto Roth m ayer byl totiž žák  a přítel arch ite k ta Jos ipa 
Plečnik a, k terý upravoval v letech  19 20-19 34 Pražs k ý h rad. 
Později, po odch odu Jos ipa Plečnik a zpět do Lublaně, nastoupil na 
je h o m ísto na Pražs k ý h rad, převzal po něm  práci a zcela jí podřídil 
svůj život.
„K odpočink u m u sloužila je h o vlastní zah rada. Sám  s i ji 

navrh l, byla to je h o záliba,“ řík á s  úsm ěvem  paní H avelk ová. „Byl 
v ní bazéne k  s  červeným i rybičk am i a m ěl tam  k ovový nábyte k , 
k terý s i tak é sám  vyrobil. Bylo to obrovs k á zah rada, na te h dejš í 
dobu neobvyk lá. Rostly tam  k rásné, velik é strom y, třeba gink go, 

4 O Z VĚ NY

KALENDÁŘ  AKCÍ 
Sobota 9 . 2., 19 .00  Koncert Kruh u přátel h udby ve m lýně: 
Irvin Venyš  –  k larinet, Irena Č erná –  k lavír (M ozart, Debus sy, 
Berio, Bernste in atd.).
Páte k  15. 2., 17.00 Setk ání dříve narozených  v SKC s e  
zajím avým  program em  a zpíváním  při h udbě H onzy Beránk a 
od 17 h od
Sobota 16. 2. H as ičs k ý ples  v O becním  dom ě
Neděle 24. 2, 8.30 - Z dravotní cvičení v SKC s  prvk y jógy 
vh odné pro vš ech ny věk ové k ategorie  s  Dr. Janou Z ach ovou
Středa 27. 2., 9 .30 - M aš k arní dopoledne v SKC pro 
předš k olní děti s  rodiči
Sobota 1. 3. - M aš k arní ples  TJ Sok ol v O becním  dom ě
Neděle 2. 3., 14.00 - Děts k ý k arneval v O becním  dom ě
Páte k  7. 3., 17.00 - Kavárna dříve narozených  jak o s etk ání a 
volná zábava
Sobota 8. 3.. 19 .00 - Koncert Kruh u přátel h udby ve m lýně: 
Vlach ovo k varteto (Beeth oven, Wolf, Sch ubert)
Páte k  14. 3., 17.00 - Kosm etick á poradna s  Lenk ou M alinovou
Sobota 15. 3. -  Ples  veteránů v O becním  dom ě
Páte k  21. 3., 17.00 - Setk ání dříve narozených  v SKC s e  
zajím avým  program em
Středa 26. 3., 9 .30 -  Vítání jara pro předš k olní děti s  rodiči 
Neděle 30. 3., 8.30 - Aerobik  pro radost s  m istryní světa Olgou 
Šípk ovou v SKC
Páte k  4. 4., 17.00 - Kavárna dříve narozených  v SKC jak o 
s etk ání a volná zábava
Páte k  11. 4., 17.00  - Kosm etick á poradna v SKC s  Lenk ou 
M alinovou
Sobota 12. 4., 19 .00 - Koncert Kruh u přátel h udby ve m lýně: 
Pavla Vyk opalová –  soprán, Z deněk  Klauda –  k lavír (písňový 
recitál - Dvořák , Janáček , M artinů, Suk , Verdi)
Neděle 13 . 4., 8.30 –  Z dravotní cvičení s  náčiním  v SKC s  Dr. 
Dobrou Vejražk ovou
Páte k  19 . 4., 17.00 - Setk ání dříve narozených  v SKC s e  
zajím avým  program em
Středa 23. 4., 9 .30 - Dopoledne v SKC pro předš k olní děti s  
rodiči s  program em  
Neděle 27. 4., 8.30 - Cvičení při s edavém  zam ěstnání v SKC 
s  Dr. Janou Z ach ariášovou

š k olk a, s ilnice , čističk y. Náš  stavební zák on řík á, že  zastavitelné 
územ í s e  sm í rozš iřovat, až k dyž je  to dosavadní zastavěné  - a to u 
nás  je ště nějak ou dobu nebude . I proto věřím , že  satelitní m ěstečk o 
nad Seradovem  neprojde  pře s  státní úřady. Ale stejně to jsm e  
předevš ím  m y sam i, k do m us í m yslet na budoucnost naš í obce  a 
rozh odovat s e  zodpovědně. 

M artin M ach áče k

Prostranství pře d š k olou na starých  fotografiích  pře d postave ním  pom ník u 
arch ite k ta Roth m aye ra a k rátce  po stavbě.




